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Notulen van de vergadering 
gehouden op vrijdag 21 augustus 1959 in de Trêveszaal 

aangevangen 's middags om twee uur 

Aanwezig: De minister-president De Quayen de ministers 
Van Aartsen, Beerm~n, Klompé, Marijnen, De Pous 
en Van Rooy (Afwezlg zijn de ministers Cals, 
Korthals, Luns, Toxopeus en Zijlstra) 

Tevens is aanwezig bij punt 15 staatssecretaris 
Roolvink 

Wndosecretaris: Jhr.mr.A.J.M.van Nispen tot Pannerden 

1. Notulen van de vergadering van 14 en 17 augustus 1959 

De raad besluit de notulen in een meer voltallige 
vergadering vas~ te stellen. 

2. Ingekomen stukken en mededelingen 

~ Volgende vergaderingen van de raad 

A. De raad komt maandag a.s.24 augustus 's morgens opnieuw 
bijeen om een standpunt ten principale te bepalen voor het 
gesprek met de Stichting van de Arbeid over de interpreta
tie en eventuele aanvulling van de algemene aanwijzing in
zake het loonbeleid. Het gesprek met de Stichting zal om 
half één aanvangen, de middagvergadering van de raad om 
half drie. Er zal - naar minister De Pous opmerkt - gespro
ken moeten worden over de berekening van de produktiviteits
stijging, waarbij de vraag is of op 100 dan wel op 102 
de produktiviteitslijn op 1 januari 1959 moet worden inge
zet. Het meningsverschil, dat over de produktiviteitsbere
kening bestaat is een gevolg van de tweevoudige interpreta
tie, welke de algemene aanwijzing toelaat .. Lr staat "in de 
beginperiode der differentiatie mag .0 .. in het algemeen 
slechts rekening worden gehouden met de produktiviteits
ontwikkeling in de bedrijfstak of de onderneming gedurende 
het jaar 1959 •••• ". Men kan het standpunt innemen, dat voor 
1959 een produktiviteitsstijging van 4% ten opzichte van 
1958 mag worden aangehouden, maar ook valt de interpreta
tie te verdedigen, dat slechts rekening mag worden gehouden 
met de produktiviteitsstijging, die gedurende 1959 optreedt. 
Een produktiviteitsstijging, die aan het einde van het 
jaar 4% bedraagt is gemiddeld over het jaar 2%. Verder 
moet worden gesproken over de arbeidstijdverkorting en de 
autonome loonstijging. Bij het gesprek zouden de min~sters 
reeds iets kunnen laten doorschemeren over de opvattlng, 
di m t be rekki tot de CAO van het metaal bestaat. Wel-
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~. Liëring Oostenrijkse staalindustrie aan de KSG 

. Mi~ister De P?Us deelt mede, dat de Oostenrijkse 
staallndustrle langs prlvaatrechtelijke ondernemingskanalen 
associatie zoekt met de KSG en daarvoor o.a. met de Hoogovens 
c?ntact heeft opgenomen. De minister voelde er aanvankelijk 
nlets voor ambtenaren van Economische Zaken aan deze poging 
tot uitholling van het KSG-verdrag te laten deelnemen. Het 
he eft hem wel verwonderd 1 dat van de zijde van Buitenlandse 
Zaken deze aarzeling op de uitnodiging van de Hoogovens tot 
deelneming aan het gesprek niet bestond. Hij zou ~rmede ak
koord kunnen gaan indien technische gegevens door zijn de 
partement werden verstrekt ? maar vindt het merkwaardig 1 dat 
het standpunt van de regering via de Hoogovens zou worden be
kend gemaakt. Spreker wil ook niet medeplichtig zijn aan de 
handhaving en uitbouw van kartels? die er eigenlijk niet meer 
zouden moeten zijn. Intussen is deze kwestie moeilijker ge
worden nu blijkt, dat via de Franse staalindustrie de Franse 
regering wel wil medewerken. De minister vraagt de raad hem 
te machtigen deze kwestie zo goed mogelijk af te wikkelen. 
Hij stelt zich voor hierop in de raad nog terug te komen. 

Minister Klompé herinnert zich, dat indertijd lang 
is overwogen of Oostenrijk zoals Engeland geen geassocieerd 
lid zou kunnen worden. Zij is het met haar ambtgenoot van 
Economische Zaken eens, dat wij moeten oppassen medeplichtig 
te Worden aan uitholling van het verdrag. De raad geeft 
minister De Pous .de gevraagde machtiging. 

3 b. Staatssecretaris van Buitenlandse Zaken 

Minister De Pous gevoelt behoef te 1 vooruitlopend op 
een gesprek in de raad in aanwezighei d van minister Luns, zlJn 
kritische gevoelens naar aanleiding van de bekendmaking van 
de benoeming van de staatssecretaris van Buitenlandse Zaken 
kenbaar te maken. Hij herinnert eraan, dat hij heeft gezegd 
het als een punt uitsluitend van de minister van Buitenlandse 
Zaken te zien, dat minister Luns persoonlijk meer de Westeuro
pese aangelegenheden wil behandelen. Slechts heeft hij b~don
gen., dat ook naar bui ten zou blijken, dat ~e status Cluo ln de 
verhouding van Economische Zaken tot Buitenlands~ Za~en ~ou 
worden gehandhaafd. Spreker betreurt, dat d~ publlkat~e nl~t 
hiertoe beperkt is gebleven. Hij citeert Ult een artlkel ln 
de "Nieuwe Rotterdamsche Courant", waar minister Luns sterkte 
wordt toegedacht in zijn onderhandelingen met zijn ambtgenoten 
van Econo~ische Zaken en Financiën en waarbij ook wordt ge
zegd, dat bij afwezigheid van minister Luns onderhandelin~en 
te Brussel in goede handen zullen zijn van staatssecret~rls 
Van Houten. Hiermede is de discussie, die spreker had ~lllen 
vermijden, toch aan de orde gekomen. Hi~ ~eent, dat Bulten
landse Zaken tegen de afspraak van de mlnlsterraad heeft ~~
handelde Voor hem is de gang van zaken niet acceptabel. HlJ 
betreurt het uitermate en zal met minister Luns daarover ver-
der spreken. 

, 
Minister Klompe .•• 
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Minister Klompé heeft de indruk~ dat het artikel in 
de N.R.C. niet vriendelijk jegens minister Luns was geredi
geerd. Hoewel haar ambtgenoot van Buitenlandse Zaken ook in 
het verleden de Europese zaken als eerste heeft behandeld 
is toch ~ ten onrechte - de gedachte ontstaan~ dat hij dit 
belangrijke deel van zijn taak verwaarloosde. Het venijn van 
het artikeltje zat ook daar in de staart. 

Minister De Pous maakt onderscheid tussen de bekend
making van de benoeming van de staatssecretaris en" het daarop 
gegeven commentaar. Het gaat hem niet om het laatste. Hij 
wijst er evenwel 0P9 dat niet staatssecretaris Van Houten 
heeft te onderhandelen. Gelijk minister Zijlstra is spreker 
voorzitter van de coördinatievergadering; daar wordt het be
leid bepaald. Spreker is over de taakverdeling niet tevreden. 
De coördinatie komt op onvoldoende wijze tot stand. De minis
terraad wordt onvoldoende in hoogst belangrijke kwesties be
trokken en voor het bedrijfsleven is het moeilijk te achter
halen wat nu in bepaalde kwesties het Nederlandse standpunt 
is. De coördinatiecommissie waarvan het secretariaat bij Bui
tenlandse Zaken berust 9 werkt niet goed. 

Minister rIari;inen vindt verbetering van de coör
dinatie voor zijn departement ook van het grootste belang. 
Hij is ovor de huidiGe gang van zaken evenmin te spreken. 
Iiij vindt het onverantwoord 9 dat belangrijke kwesties hier 
in de raad niet aan de orde komen. 

De raad besluit in aanwezigheid van minister Luns 
de discussie voort te zetten. 

hoofdstuk VIII A der rijksbegrotin voor 1959 

hoofdstuk VII A der ri "ksbe rotin voor 1959 

6. Wijziging van hoofdstuk VII B der rijksbegroting voor 1959 
- (Wetsontwerp) 

7. Naturalisatie van Hans To Rietberg en 5 anderen (Wetsontwerp) -

8." -

De punten 4 t/m 7 worden zonder discussie aan-
vaarde 

Wijziging van het kleurstoffenbesluit warenwet (Ontwerp
besluit) 

De ministers Marijnen en De Pous dringen op t2: tI. 
snelle afdoening aan, in ieder geval voor 2 september~ ~'I c?r 
Minister Klompé herinnert eraan, dat een not~ van~~oclale ~ 
Zaken en Volksgezondheid is toegezegd over ul~~erklng van 
de Warenwet welke steeds gedetailleerder sch~t te w?rden 
'J\tr;1"'I;c+o"V' "{Tc:' PI"'II"'I"Ir C.,....+Wl"'lfYl' .. n+ n:::t+ iH+ mnnA een l2:evol.g lS 


